
 

Skolebestyrelsesmøde nr. 1  

Tirsdag d. 23. august 2022 

Kl. 18.00 – 20.00 

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Anja Vilsholm, Nicklas Ackey, Line Obbekjær, Louise Walbom, Anne Bøgh 
Hansen og Patrik Nilsson 
Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Jeanette Bech   
Elevrepræsentanter: Ikke valgt endnu 
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud:  

Dagsorden  Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden Beslutning 18:00-18:05 Dagsorden er godkendt. Til de nye 

medlemmer laves en kort introduktion til, 

hvad en skolebestyrelse er. 

2.  Nyt fra eleverne Orientering  18:05-18:10 Eleverne har foreslået, at der skal laves 

Søndermark merchandise. Alma er blevet 

valgt som elevrådsformand, og Hjalmar er 

valgt som næstformand i elevrådet. 

Der skal laves en konkurrence, hvor 

eleverne har mulighed for at komme med 

forslag til, hvad kantinen skal hedde. 

3.  Ind- og udmeldelser Orientering 18:10-18:15 I forbindelse med et nyt skoleår er der altid 

mange ind- og udmeldelser. Siden sidste 

skolebestyrelsesmøde den 15. juni, har der 

været følgende: 

64 elever er gået ud og 76 elever er 

kommet til.   

4.  Skoleårets opstart Orientering 18:15-18:25 Indskolingen er kommet godt fra start, og 

0. teamet får sparring både i form af 

supervision og fra ressourceteamet. I takt 

med at der nu er 3 0. klasser og 3 1. 

klasser, er der også kommet flere børn i 

SFO’en, hvor der samtidig også er kommet 

flere ressourcer. 0. og 3. årgang skal lave et 



 

forløb med Helle Plovborg. Udskolingen er 

på samme måde også kommet godt fra 

start. Der bliver oplevet stort engagement i 

undervisningen og et sundt læringsmiljø. 

5.  Status på arbejdet med 

Klub 

- Orientering fra 

Patrik om 

netværksaften 

om klubtilbud 

Orientering 18:25-18:35 Børne-og skoleudvalget har fået en 

beskrivelse af, hvordan et klubtilbud kunne 

se ud på Søndermarksskolen og også et 

budgetoverslag. I morgen, den 24/8, er alle 

skolebestyrelser på Bornholm inviteret til 

en netværksaften, hvor der vil blive talt om 

klubtilbuddet. 

6.  Hvordan repræsenterer 

forældrerepræsentanter

ne alle skolens forældre? 

- Bestyrelsen 

nåede lige inden 

Corona at 

opstarte to 

årlige 

netværksmøder 

for 

kontaktforældre 

fra årgangene. 

Skal dette 

genoptages eller 

skal 

repræsentatione

n sikres på 

anden vis?   

Debat 18:35-18:50 Det bliver foreslået, at forældre i 

skolebestyrelsen har mulighed for at 

mødes med kontaktforældrene en gang om 

året. 

Beslutningen udskydes til det næste 

bestyrelsesmøde. 

7.  Møderække for 

skolebestyrelsen 

- Bestyrelsen 

besluttede til 

mødet i juni, at 

der skal være 1-

2 arbejdslørdage 

i indeværende 

skoleår.  

Debat og 

beslutning 

18:50-19:00 Det besluttes, at den første arbejdslørdag 

er den 19/11-22. 

Et tema til arbejdslørdagen kunne være 

grøn dannelse eller fx skole-

hjemsamarbejdet. 

Det bliver foreslået, at Lars spørger 

personalet, om der kunne være emner, 

som de kunne tænke sig kunne være med 



 

Forslag om 

arbejdslørdag 

19.11. Hvad skal 

indholdet være? 

- Møderække for 

de ordinære 

møder er 

indkaldt: 

https://soender

mark.aula.dk/sk

olebestyrelsen/

moedekalender 

på en arbejdslørdag. 

Punktet følges op ved det næste møde. 

 

8.  Suppleringsvalg 

- Forslag om valg 

21.9 kl. 17. 

Debat og 

beslutning 

19:00-19:10 På grundskole-forældremødet i morgen vil 

skolebestyrelsen nævne muligheden for at 

flere kan stille op til skolebestyrelsen. 

Derudover benyttes Aula og Facebook. 

9.   Budgetopfølgning Orientering 19:10-19:15 Vi forventer, som også var status inden 

sommerferien, et underskud for 2022 på 

omkring 250.000 kr.  

10.  Udeområder 

- Hvilke skridt kan 

vi tage ift. vores 

udearealer? 

Debat 19:15-19:30 Der er i personalegruppen nedsat en 

arbejdsgruppe, der skal kigge på 

udearealerne i forhold til, hvordan 

udearealerne kan blive grønnere. 

11.  Det sker på skolen 

• Orientering fra 

medarbejder-

repræsentanter

ne 

Orientering 19:30-19:45 På 0. årgang er vi fortsat i gang med at lære 

hinanden at kende, at lære området at 

kende , at komme ind i dagens struktur og 

finde hoved og hale i det hele. Vi snakker, 

synger ,danser og leger lege og laver 

opgaver for at styrke fællesskabet og 

fællesskabsfølelsen og for at grundlægge 

en god klassekultur. 

  

I næste uge starter vi op med udeskole og 

med at lære bogstaverne (vi starter med S) 

og så skal vi også hjælpe Godtfred med at 

få styr på hans dyrehandel ( talkendskab fra 

https://soendermark.aula.dk/skolebestyrelsen/moedekalender
https://soendermark.aula.dk/skolebestyrelsen/moedekalender
https://soendermark.aula.dk/skolebestyrelsen/moedekalender
https://soendermark.aula.dk/skolebestyrelsen/moedekalender


 

1- 20) 

  

Overordnet set har vi haft en rigtig god 

opstart her på årgangen. 

  

 

På 1. årgang har vi haft en god start.  

Vi er ved at lære alle eleverne at kende 

samt oparbejde forskellige strukturer, så 

hverdagen bliver overskuelig for børnene. 

Vi er allerede startet op på udeskole, hvor 

vi har været på Naturgrunden og lært om 

insekter og edderkopper. Det er planen at 

have en ugentlig udedag hele året. 

6. årgang har fået tilført 3 nye lærere, som 

er i gang med at lære årgangen at kende – 

altid spændende og udfordrende!  

I 6AB er vi blandt andet i gang med et 

Christiansø-projekt som vi bruger dansk, 

naturfag, og historie på. Eleverne har fået 

udleveret computere og skal lære at 

gemme og bruge dem – vi kaster os ud i 

Avisen og forbereder artikelskrivning fra 

Christiansø. Eleverne vælger selv emner de 

vil skrive om (historie, naturfagligt eller 

måske interviews med skolebørn, købmand 

m.v.). 

Vi tager på endagstur til Christiansø den 

31/8. 

På 7. årgang har vi startet et skriveprojekt, 

hvor vi gør brug af en af skolens 

danskvejledere for at støtte op om de 

ordblinde og dansk 2 eleverne. Ydermere 

er vi gang med at træne op til 

atletikstævne som løbet af stablen d. 13. 



 

september. Eleverne har i år fået nye fag, 

og her ser vi at nogle af de elever som er 

lidt udfordrede i andre fag, allerede stråler.  

På 9. årgang er vi ved at færdiggøre 1. 

emne omkring kvindesyn – dansk, historie, 

samfundsfag og kristendom. 9. årgang er 

kommet rigtig godt i gang og har arbejdet 

virkelig godt. 

Vi fortsætter den faste struktur – jeg 

vedhæfter vores skema og årsplan, så I kan 

se det – men alt er tværfagligt på nær 

sprog og idræt. 

 

I Frito har vi været super glade for den 

måde uge 31 var planlagt i år, i fht. at få 

taget godt imod de nye børn.  

Ligeledes har vi i den første skoleuge 

prioriteret færre aktiviteter mod at kunne 

være flere voksne omkring børnene, hvilket 

vi også har oplevet har været givet godt ud. 

Her i den anden skoleuge har vi haft årets 

første personalemøde, hvor har talt ind i 

den hverdag vi planlagde før sommerferien 

og vi har justeret lidt.  Vi  er begyndt at 

tage vores nye område, mellemtrins 

arenaen i brug.  

Vi har valgt at dele den op i 2 rum, 1 rum til 

low arousal aktiviteter og 1 rum til high 

arousal aktiviteter.  

Vi er pt. knap 200 børn indmeldt i Frito og 

på daglig basis er vi 150/160 børn, dog med 

udsving, så vi er færre om fredagen.  

Vi er mange blandt personalet som oplever 

at det ikke føles som betydelig flere end før 

ferien. Vi er generelt blevet positivt 



 

overraskede i fht eventuelle bekymringer vi 

havde omkring hverdagen med mange 

flere børn.  

Det er mest lavpraktiske udfordringer, så 

som: for få skamler, for få glas osv. Hvilket 

er løst/bliver løst snarest.  

Den største udfordring for de ”gamle børn” 

er vores ændrede hverdag, som betyder 

der ikke er cafè idet de møder ind i Frito, 

da vi har valgt at bibeholde tiden til opstart 

af cafè til kl.13.45/14 og frem til 

kl.15/15.30.  

Vores cafè er blevet overtaget af Maiken 

som ved skolestart er rykket fra skolen og 

over i Frito, hvilket vi er rigtig glade for. 

Maiken har store ambitioner for Cafèen i 

fht. så sund, varieret og hjemmelavet kost 

som muligt, samt med inddragelse af 

børnene i hele processen. Vi vil i den 

kommende periode på daglig basis lave 

tilpasninger ud fra de erfaringer vi gør os, 

for at få hverdagen til føles så rar som 

muligt for os alle i Frito. 

Vi får i disse dage anlagt et større 

fliseområde på legeområdet ved Frito til 

glæde for os alle som benytter området.  

Her bliver plads til flere bord og bænkesæt 

og på sigt grønne tiltag.  

Ellers glæder vi os til et nyt skoleår i Frito 

fyldt med dejlige børn, engagerede voksne 

og masser af forskellige aktiviteter. 

 

 

 



 

 

12.  Meddelelser/orientering 

(B) 

Formand 

 

Ledelse  

 

Medarbejdere 

 

Andre 

 

Orientering 19:45-20:00 

 

Photo care har overtaget 

skolefotograferingen. En forælder har 

spurgt, om der kan laves et ekstra foto, 

hvor eleven står op. Det er ikke en 

mulighed. 

Der er møde den 5. september i samrådet 

for det bornholmske skolevæsen. Formand 

eller næstformand skal deltage sammen 

med skolelederen. 

Line og Marie skal til møde i 

skolelederforeningen den 26., 27. og 28. 

oktober og til et kursus for nye ledere til 

november. 

13.  Til pressen beslutning  

14.  Eventuelt orientering Skole-forældrelandsmøde kommer igen 

den 10.-11.november. Hvis man vil deltage. 

Betaler skolen for transporten og 

deltagelsen. Det foregår på Hotel Nyborg 

Strand. 

15.  Punkter til kommende 

møder 

Beslutning Tur til Skole-forældrelandsmødet. 

Temaer til arbejdslørdag. 

 

16.  Godkendelse af referat, 

der godkendes efter 

hvert punkt. 

Ved mødets afslutning 

underskrives 

underskriftsblad. 

Beslutning  

17.  Lukket punkt orientering  

 


